



SCRIPT LINE

TITLE VI : AUTISM, MY CHILD MY BATTLE
TITLE VF : AUTISME, ON ENFANT MA BATAILLE

DOCUMENTARY / SOCIETY / AUTISM

Director : Marie-Christine Gambart et Elizabeth Tchoungui
Productions : Siècle Productions
Versions : 60'
Delivery : 2021
Language : French
Version available : VF et VI
Rights available : Worldwide



Synopsis VI

Journalist Elizabeth Tchoungui, herself the mother of an autistic child, is determined to lift the veil on France's backwardness in diagnosing, educating and integrating autistic people. She recounts the daily struggle of families and confronts their experiences with the French health professionals and politicians she meets. It's a hard-hitting film about the lack of care for autistic people in France, but it also shows that a different, more open and inclusive society is possible, with reception centres in Belgium and learning methods from Canada.

Synopsis VF

Décidée à lever le voile sur le retard accumulé par la France dans le diagnostic, la scolarisation et l'intégration des personnes autistes, la journaliste Elizabeth Tchoungui, elle-même mère d'un enfant autiste, raconte le combat quotidien des familles et confronte leurs expériences aux professionnels de santé et responsables politiques français qu'elle va rencontrer. Un film « coup de poing » sur le défaut de prise en charge des autistes en France, mais qui montre aussi qu'une autre société, plus ouverte et inclusive, est possible, avec des centres d'accueil en Belgique notamment et des méthodes d'apprentissage venues du Canada.